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L’Hoquei Club Castellar presenta les 
novetats organitzatives de cara a la 

pròxima temporada 
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La Festa Major de
Castellar ja té cartell

L’Esbart prepara
el muntatge
‘Esfèric’

L’alcalde, Ignasi Giménez, ha anun-
ciat que en un any de govern el PSC 
ha executat el 60% dels compro-
misos del seu programa electoral. 
Entre els projectes engegats, hi ha 
el nou mapa escolar o els tràmits  
per fer arribar el tren.

josep graells josep graells
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El PSC fa 
balanç del 
primer any
de mandat

El periodista 
Carles
Capdevila 
tanca la
quinzena 
edició de 
l’Escola de 
Pares i Mares

El CAC 
demana que 
la setena 
escola es 
construeixi 
a la zona de 
l’Skate Parc

Dani Ras ha resultat guanyador del concurs on s’han presentat 21 treballs

CULTURA P21
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Amb motiu del pont i la revetlla, 
la ràdio us ofereix una programa-
ció especial amb la sessió extraor-
dinària Sant Joan Prat. La nit de 
la revetlla de 12 a 2 la matinada, DJ 
Joanet us oferirà la seva tradicio-
nal sessió. Dissabte 21 i diumenge 
22 us oferirem la programació habi-
tual (excepte l’Informatiu) i els dies 
23 i 24 us oferirem espais musicals. 
Dimecres 25 de juny l’emissora 
enceta la Temporada d’Estiu 2008 
ja que amb el bon temps la ràdio 
s’adapta a continguts més refres-
cants, mantenint els espais infor-
matius durant el juliol i el setembre, 
i el magazine Dotze amb resums del 
més destacat de la temporada.

Programació d’estiu 
i de Sant Joan

El dia 23 de juny a Castellar 
del Vallès tindrà lloc el primer 
concurs de discjòqueis i pro-
ductors de música electrònica. 
El guanyador punxarà amb 
reconeguts discjòqueis interna-
cionals  després a la marató de 
música electrònica que es farà 
a l’Espai Tolrà i serà obsequiat 
amb un cap de setmana per a 
dues persones a Eïvissa.
Per participar cal enviar una 
demo fins al 20 de juny a: Sents 
Festival, Ca la Pastora, Passeig 
126, Castellar del Vallès. Podeu 
trobar més informació a la 
pàgina web www.sents.es o al 
telèfon 93 714 76 41

Primera marató de 
música electrònica

No és nou que la Biblioteca 
Antoni Tort, tot i que no se’n 
va de vacances, canvia l’ho-
rari d’obertura a partir de l’1 
de juliol. Des d’aquest mateix 
dia i fins al 15 de setembre, tots 
dos inclosos, l’horari serà el 
següent: 
· Dilluns, dimecres i divendres, 
de 9.30 a 14 hores
· Dimarts i dijous, de 9.30 a  14 i 
de 17 a 20.30 hores
· Dissabte tancat
Us recordarem l’horari d’hivern 
quan ens apropem a la data del 
nou canvi. Recordar-vos també 
que dilluns 23 de juny, vigília de 
Sant Joan, la Biblioteca tindrà 

Horari estiuenc de 
la biblioteca

obertes les seves portes de 10 a 
13.30 hores.

l’hora infantil del conte, de 
vacances || Dissabte, 21 de juny, 
a les 11 del matí, l’Hora Infantil 
del Conte s’acomiadarà fins al 20 
de setembre. Ho farà per la porta 
gran, amb un actor de pes i “d’al-
çada”, Joan Moyà. També s’aco-
miada l’Hora Golfa del Conte. 
Amb rondalles “d’amor rosa”, les 
nits literàries diuen adéu fins a 
l’octubre que tornaran amb noves 
i atractives propostes.

entremesos d’estiu || La propera 
Tertúlia Literària tindrà lloc dime-
cres, 9 de juliol, al Bar Cali (Galeries 
Califòrnia). El llibre llegit pels con-
tertulians serà El curiós incident del 
gos a mitjanit, de Mark Haddon.

EL LLIBRE DE LA 
SETMANA

‘El déu de les 
petites coses’ 

d’Arundhati Roy

De què va...
Història que abraça tres 
generacions d’una família de 
l’estat de Kerala, al sud de 
l’Índia. Diversos personat-
ges i les seves circumstàncies 
vitals que es creuen i s’ali-
menten. Un llibre on l’amor 
i la mort hi són presents de 
principi a fi.
Perquè el recomanem...
És un excel·lent retrat de 
l’Índia moderna. 



ACTUALITAT

del 20 al 26 de jUNY de 2008 03· castellar del vallès

Inici de les vacances escolars

 Mireia Sans

Festes per celebrar el final del curs acadèmic

El final del curs acadèmic 
2007-2008 ha portat a les escoles 
i instituts del municipi a celebrar 
festes diferents per commemorar 
l’inici de les vacances. Les celebra-
cions són molt variades. La majoria 
de les escoles celebren festivals 
amb exhibicions de danses, sessi-
ons de cançons, però també jocs 
infantils i animacions destinades 
als més petits de les escoles. 
És el moment en què els pares 
dels nens i nenes dels centres 
poden veure allò que han fet els 
seus fills al llarg de tot el curs.
Els centres també acomiaden 

aquells alumnes que ja han estat 
els més grans de l’escola durant 
tot el curs i que ara deixaran el 
centre. En la majoria de casos, 
es tracta d’alumnes de 6è de 
primària, tot i que, en el cas de 
Col·legi El Casal, es tracta dels 
nois i noies que han cursat 4t 
d’ESO. Un altre comiat especial 
és el que ha celebrat el CEIP Joan 
Blanquer. El centre ha acomiadat 
els alumnes de 6è de primària 
que són la primera generació de 
nens i nenes que han fet tota la 
seva vida acadèmica a la cinquena 
escola pública del municipi.

El centres escolars de 
la vila han comptat amb 
3.653 alumnes durant 
aquest curs 2007-2008

Entre les escoles bressol, les sis escoles 
públiques, les dues de concertades i els dos 
instituts a Castellar, aquest any s’ha esco-
laritzat a la vila 3.653 nens. Els grups més 
nombrosos pel que fa a la quantitat d’alum-
nes són els de P3, segon de Primària i 3r 
d’ESO. 

matrícula viva || Pel que fa a la matricula-
ció dels centres escolars, sempre es permet 
la incorporació de nous alumnes durant 
tot el curs, això és, la matrícula viva. Una 
opció que ha anat prenent cos en els últims 
anys, ja que cada cop hi ha més immigració  
i també mobilitat dins de les famílies cata-
lanes. “Continua el degoteig de nens que 

van venint”, va dir Pérez. 
Al llarg d’aquests nou mesos de curs 

acadèmic s’han incorporat 31 alumnes 
nous, dels quals 13 han estat nenes i 18 
nens. El curs que ha augmentat més res-
pecte a principi de curs ha estat el de 1r 
d’ESO que ha vist com es reincorporaven 
set alumnes nous en diferents èpoques de 
l’any. La resta de cursos amb més nombre 
de variació d’alumnes ha estat P3 que ha 
crescut en quatre infants nous i 1r i 3r 
de primària amb tres nens cadascun. Pel 
que fa a les procedències, la nacionalitat 
més nombrosa és la colombiana, amb vuit 
nens, seguida de l’espanyola i la romanesa 
amb sis. 

només es van matricular 2 nens de P3 del 
que correspon a aquesta àrea. Una situació 
que es deu al fet que alguns pares hauran 
decidit inscriure els nens a una escola 
privada o se’ls han endut a un altre muni-
cipi. Tot i això, els grups de P3 i de 1r d’ESO 
estan molt ajustats i hi ha poques places 
sobrants. De fet, resten tres o quatre places 
per alumnes que es puguin incorporar al 
llarg del curs escolar.

Un dels problemes de cara al curs 
vinent era la possible creació d’aquesta 
setena escola. Finalment, però, no serà 
necessària. Tot i això, Antònia Pérez des-
tacava que “ens hem salvat pels pèls, però 
hem de preveure espais de manera urgent 
per accelerar els tràmits”. D’aquesta 
manera, des del consistori, es vol evitar la 
situació que s’està vivint actualment amb la 
sisena escola. Un centre que encara no té 
edifici i que està ubicat en mòduls al patí 
del CEIP Sant Esteve. De fet, encara no 
s’ha produit cap moviment a la zona on s’ha 
de construir aquest centre. “Volem acon·
seguir evitar la creació de més bolets com 
aquests”, va dir Pérez.

L’escola bressol és la franja d’edat més 
complicada a nivell de places escolars. Dos 
de cada tres alumnes que s’han intentat 
preinscriure han quedat fora de l’opció d’en-
trar a la llar d’infants pública. “En aquesta 
línia, estem tirant endavant el procés per 
aconseguir avançar els tràmits al voltant 
de la creació de l’escola bressol al trian·
gle del Sant Esteve”, va dir Pérez. Més 
enllà de la creació d’aquest segon centre, el 
consistori també es planteja la possibilitat 
de fer una tercera escola bressol. 

Castellar continuarà l’any vinent amb les 
sis escoles públiques de primària de què 
actualment disposa el municipi. Així, no 
caldrà, obrir un nou grup de P3 que cor-
respondria a la setena escola. Ara arriba, 
doncs, el moment en què els infants i joves 
poden gaudir d’unes vacances merescudes 
en uns casos i no tant en d’altres. De totes 
maneres, hi ha multitud d’activitats enca-
minades al seu oci.

Les classes, els patis, els llibres i el 
professorat descansaran durant prop de 
tres mesos del dia a dia de l’escola. Serà un 
moment important per alguns alumnes que 
abandonaran l’escola per anar a estudiar a 
l’escola primària, l’institut o la universitat. 
Per tots ells, el curs escolar serà una expe-
riència apassionant i, de ben segur, diferent 
a la d’anys anteriors. La regidora d’Edu-
cació del consistori, Antònia Perez, consi-
dera que “el curs escolar ha anat bé, tot i 
que ha estat marcat per la necessitat de 
trobar espais on ubicar noves escoles”.

De cara al curs vinent, el consistori va 
obrir la possibilitat de matricular-se per la 
setena escola a tots aquells habitatges que 
es trobaven a la setena zona. Finalment, 

  Les aglomeracions de l’entrar i el sortir de les escoles hauran d’esperar fins al mes de setembre. || josep graells   Les classes de les escoles castellarenques descansaran. || josep graells
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El PSC ha executat el 
60% del programa

  Ignasi Giménez i Jordi Niñerola.|| a.g.

En un any de govern al muni-
cipi, el Partit dels Socialistes de 
Catalunya ha executat el 60% 
dels compromisos del programa 
electoral. “I d’aquí a final d’any 
esperem tenir almenys plani·
ficat el 40% restant”, segons va 
explicar dilluns l’alcalde del muni-
cipi i primer secretari de la forma-
ció, Ignasi Giménez, en una valo-
ració pública d’aquest període. 

En la valoració, Giménez va 
destacar l’esforç per apropar-se 
a la ciutadania a través de dife-
rents trobades, “unes 40, amb 
entitats i ciutadania”, amb 
l’objectiu de “copsar les seves 
preocupacions i problemes”. 
Més enllà, Giménez també asse-
gura que “entre el 60 i el 70% 
de les propostes aprovades al 
ple” han comptat amb el suport 
d’algun grup municipal de l’opo-

sició. “I continuem oberts a 
pactes de govern amb tothom”, 
va afegir. Pel que fa als projec-
tes engegats, l’alcalde va desta-
car aquells que serveixen per pla-
nificar les accions de futur, com 
ara el nou mapa escolar, les Àrees 
Residencials Estratègiques o els 
tràmits per l’arribada del tren a 
la vila. Una acció que, un cop exe-
cutada, “significarà una inversió 
d’entre 12.000 i 14.000 euros per 
habitant”, va apuntar Giménez. 

A més de fer balanç, la com-
pareixença també va servir per 
repassar algunes de les accions 
més immediates. Giménez va 
apuntar que el desdoblament de 
la carretera B-124 podria comen-
çar aquest any, amb la construc-
ció de la rotonda. Abans que arribi 
aquest estiu, el govern preveu 
poder presentar la segona fase de 
les obres de la plaça Major, que 
inclou la reforma de l’Auditori i 
l’acabament de l’edifici cultural. 

  Ànnia Garcia

El Club Atlètic 
Castellar s’oposa a 
la ubicació del centre 
a les pistes de cros 

 Redacció

  El regidor Pepe González durant l’assemblea. Al costat, la junta i els socis i sòcies del CAC presents a la trobada. || j.g.

L’equip de govern i el Club Atlètic 
Castellar (CAC) no han trobat 
un territori comú en la discus-
sió sobre la ubicació de la setena 
escola pública. La proposta del 
govern és ubicar el centre a les 
pistes de cros, de propietat muni-
cipal i gestionades pel CAC. Perquè 
el consistori expliqués el projecte, 
es va convocar divendres passat 
una assemblea on l’entitat espor-
tiva va proposar traslladar l’es-

El CAC proposa que 
la setena escola
s’ubiqui a l’Skate Parc

cola a la zona de l’Skate Parc.
Pepe González, regidor de 

Projectes Estratègics, va ser l’en-
carregat d’explicar el punt de 
vista municipal. Segons el regidor, 
el terreny de les pistes de cros té 
com a avantatge principal davant 
altres opcions el fet que és pro-
pietat municipal, “això vol dir 
que podríem fer una cessió a la 
Generalitat sense cap cost”. No 
es veu factible ampliar algun dels 
centres escolars ja existents, de 
manera que pasés de tenir una a 
dues línies per cada curs. 

L’aposta de la junta del CAC, 
és ubicar el nou col·legi a l’Skate 
Parc. L’encarregat d’explicar el 
punt de vista de l’entitat va ser 
un dels seus fundadors, Ramon 
Montllor. Va ser un dels més bel-
ligerants en la seva interven-

ció, i va explicar que “a la pràc·
tica, amb la ubicació del col·legi 
augmenten en un 30 o 40% les 
possibilitat de malmetre les 
instal·lacions de les pistes d’at·
letisme”, que serien també per a 
ús del nou centre escolar. Al final, 
el govern es va comprometre a 
estudiar de nou totes les opcions 
possibles. 

El president del CAC, Àngel 
Vilalta, considera que a la trobada 
“no es va explicar res de nou”. Al 
tancament d’aquesta edició l’enti-
tat tenia previst presentar ahir 
dijous al·legacions contra el pro-
jecte de canvi d’usos de les pistes 
de cros, després que el ple munici-
pal aprovés que passessin de zona 
lliure a zona d’equipaments. S’han 
acompanyat de més de 1.000 sig-
natures. 
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  Ànnia Garcia

Tot i que hi ha aspectes molt posi-
tius, el comerç de la vila ha de 
millorar la seva imatge: “Actu·
alment els clients es mouen 
per impuls”, apunta Joan Anton 
Juárez, president de l’Associa-
ció de Comerciants de Castellar 
(ACC). És una de les conclusions 
que el sector comercial extreu 
de l’Estudi d’Hàbits de Comerç a 
Castellar, elaborat per la Cambra 
de Comerç de Sabadell.

Les dades locals d’aquest 
document es van presentar 
dimarts a la vila. Es va elaborar 
el mes de maig del 2007, motiu 
pel qual algunes dades queden 
desfasades, per exemple les que 
fan referència a l’alimentació, 
donat que no s’havia inaugurat 
el nou Mercat municipal. Però 
la tendència és positiva: “Més 
del 90% de la compra d’alimen·
tació es fa a la vila”, apunta el 
regidor de Comerç, Òscar Lomas. 
Al costat, xifres més negatives: 
només el 30% del parament de la 
llar, la persona, l’oci i la cultura es 
compra al municipi. L’altra part 
de la demanda es trasllada als 
municipis de Sabadell i Terrassa 
i els centres comercials.

L’estudi de la Cambra recull 
també els  aspectes positius i nega-
tius del comerç. Destaquen com 

El comerç de Castellar 
ha de millorar la imatge

  A dalt, la presentació de l’estudi. A baix, un comerç de la vila. || j. g.

a factors d’atracció la qualitat i 
varietat dels productes, i prenen 
força també “la rapidesa en les 
compres i la possibilitat d’ofe·
rir servei domiciliari”, segons 
explica Juárez. Els clients demanen 
també “poder passejar”, motiu 
pel qual el regidor Òscar Lomas 
apunta que aquesta serà la línia de 
treball: “Seguirem amb propostes 
d’urbanisme comercial, que hem 
començat amb la plaça Major i la 
vianantització dels carrers Mont·
cada i Sala Boadella”.

De fet, un dels valors del docu-
ment és que marcarà les tendències 
a seguir.  L’Ajuntament ha demanat 
a la Cambra de Comerç un docu-

ment de propostes per millorar l’ac-
tivitat comercial al municipi. Segons 
el regidor de Comerç, el document 
podria estar llest a finals de juliol, i 
es presentaria ja al setembre. L’ACC 
també treballarà les dades: “Ser·
veixen per saber on ens trobem, 
en general i en cada cas en par·
ticular, i per tant per saber què 
hem d’oferir als clients per millo·
rar”, apunta Juárez. En aquest cas 
la Cambra ha ofert als comerciants 
assessorament personal.

En tot cas, el document es 
troba penjat a la pàgina web de 
la Cambra, per a la seva consulta 
pública. Es pot trobar a www.cam-
brasabadell.org. 

És la principal 
conclusió de l’ACC en 
base a l’estudi de la 
Cambra de Comerç 

DADES DE L’ESTUDI D’HÀBITS DE COMPRA A CASTELLAR

Aspectes rellevants en 
la compra d’aliments

Qualitat productes
tracte venedors
varietat
Bon preu
proximitat
Facilitat aparcament
Horari ampli
targeta de crèdit
Que es compri de pressa
servei a domicili
comanda telefònica

100%
100%
100%
90,4%
84,3%
81,9%
79,5%
59%
59%
20,5%
12%

90,6% 
92,4%
37,1%
29,8%
32,6%

Què es compra al municipi?

alimentació fresca 
alimentació seca
equipament personal
equipament per a la llar
oci i cultura

94% 
90,4%
79,5%
61,4%

Què és el pitjor del
comerç a Castellar?

Falta transport públic
No hi ha aparcament
les botigues són cares
Falten botigues

32,59% 
55,67%
2,83%
2,23%

Fluxes comercials
oci i cultura

castellar 
sabadell
sant Quirze
Barberà

29,77% 
57,27%
3,15%
3,85%

Fluxes comercials
equipament de llar

castellar 
sabadell
sant Quirze
Barberà

95,2% 
89,2%
86,7%
84,3%
72,3%
67,5%
63,9%

Què és el millor del comerç 
a Castellar?

Botigues modernes 
venedors parlen català
tracte amable
tracte professional
Horari ample
Botigues còmodes
carrers còmodes
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Obres al pont 
de Canyelles 

L’Ajuntament de Castellar del Vallès ha 
començat aquesta setmana les obres de 
reforma del pont de Canyelles, que comu-
nica la urbanització de l’Airesol C amb 
la plaça 28 d’abril i que per efecte de les 
riuades de l’any 2005 es troba descalçat.  
L’actuació consistirà en el desmuntatge del 
pont actual, que té els pilars en mal estat, 
i es substituirà per una passera de nova 
construcció, que estarà integrada al pai-
satge i, a més, tindrà baranes. També es 
renovarà el tub d’aigua potable que passa 
pel costat del pont de Canyelles. El pressu-
post de licitació de les obres de reforma del 
pont ha estat de 85.000 euros, i els treballs 
s’han adjudicat a l’empresa Elsamex, S.A. 

Puntualment, el pas entre la plaça 
28 d’abril i la urbanització Airesol C 
estarà tallat per les obres, que tindran 
una durada aproximada d’unes tres set-
manes. / redacció 

Minideixalleries 
tancades 15 dies

Les cinc minideixalleries que hi ha a Cas-
tellar i que gestiona l’empresa Blipvert 
S.L. estaran fora de servei durant 15 dies  
per prevenir possibles actes incívics en 
època de revetlles. L’empresa col·locarà 
un adhesiu frontal a cada minideixalleria i 
per garantir que no es puguin utilitzar les 
bústies de recollida de residus, es col·locarà 
interiorment una placa metàl·lica llisa que 
obstruirà l’obertura. Les minideixalleries 
estan instal·lades als carrers Prat de la 
Riba, Tarragona, la ronda Llevant, la carre-
tera de Sentmenat i la carretera de Saba-
dell, a l’alçada de la Fàbrica Nova. D’altra 
banda, l’empresa Ecopil, que gestiona els 
tres contenidors de piles instal·lats al carrer 
-plaça Calissó, avinguda Sant Esteve-can-
tonada Montcada i Prat de la Riba canto-
nada plaça Catalunya- també els ha posat 
fora de servei durant el període entre les 
dues revetlles. / redacció  

Música i exhibicions per celebrar 
el final de curs del Casal de Joves

  Mireia Sans

El Casal de Joves celebra avui mateix el 
final de curs amb una fusió d’activitats 
d’anys anteriors. Enguany, la festa consis-
tirà en una fusió entre una beach party i un 
festival amb les diferents activitats que ha 
dut a terme el Casal durant aquesta tempo-
rada. S’hi podran veure, per exemple, una 
demostració de capoeira, funky o percussió 
afrobrasilera, entre d’altres.

El Casal de Joves ha comptat enguany 
amb la presència setmanal d’entre 30 i 35 
joves. Pel que fa a les activitats, han tingut 
una asistència desigual. La batuka i el volei-
bol han aplegat 26 i 18 joves respectiva-
ment. “El balanç és força positiu, perquè 
la gent jove té més coses a fer”, va dir 
Paco Hoyo, responsable del Casal de Joves. 
Tot i això, des del Casal, consideren que cal 
millorar les activitats destinades als joves 
d’entre 18 i 30 anys, per aconseguir impli-
car-los encara més.

La festa tindrà, doncs, dues parts. La 
primera començarà a les set de la tarda i 
s’allargarà fins a les nou del vespre. Durant 
aquest impàs hi haurà les exhibicions de les 
diverses activitats que s’han dut a terme al 
Casal.  La segona part començarà a les deu 

 Un grup d’alumnes gaudint del Casal de Joves, fent activitats diferents. || josep graells

de la nit fins a la una de la matinada i con-
sisteix en habilitar la Sala Blava per fer una 
discoteca amb discjòqueis i més sorpreses. 
“A la festa hi podran participar aquells 
joves que hagin format part del Casal de 
Joves i també aquells que estudin als ins·
tituts o a l’Escola El Casal”, va dir Hoyo. 

trobada de delegats || I avui al matí tindrà 
lloc la primera trobada de delegats i sotsde-

legats dels instituts de la vila. “És un regal 
pels delegats que han treballat en diver·
ses actuacions amb nosaltres”, va afirmar 
Hoyo. El lloc proposat per aquestes activi-
tats serà l’Espai Lúdic de Can Juliana, situat 
a Sant Feliu del Racó. Aquest indret servirà 
per celebrar diverses activitats esportives, 
encaminades a oferir un entorn lúdic als 
assistents. La jornada acabarà amb el lliu-
rament d’obsequis als assistents. 

220 alumnes a l’Escola de Música

  M.S.

L’Escola de Música Torre Balada ha comptat 
aquest any amb 220 alumnes. I un centenar 
d’aquests van participar dilluns al concert de final 
de curs que va tenir lloc a la Sala Blava de l’Espai 
Tolrà. Una activitat que va ser un èxit i que va 
posar de manifest la bona salut de l’escola. 

Per la regidora d’Educació, Antònia 
Pérez “cal reconduir l’escola, perquè pugui 
donar servei a aquells que vulgui fer ús de la 
música com a hobby”. La intenció del consis-
tori és ampliar el nombre d’alumnes, però les 
condicions de l’edifici no ho permeten. “Estem 
buscant una nova ubicació, però els proble·
mes econòmics ho estan complicant, tot i 
això no ens n’hem oblidat” va dir Pérez. 

el proper curs || La principal novetat de cara 
al curs 2008-2009 de l’Escola de Música Torre 
Balada és que aquesta obrirà les seves discipli-
nes als nens i nenes de 4 anys. Fins ara, l’edu-
cació musical a Torre Balada començava als 
5 anys. “Hem fet aquest canvi, perquè són 
nens que ja van a l’escola i també perquè 
el departament d’Educació dóna una sub·
venció”, va dir Pérez. 
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L’aprenentatge no té edat

Maria Moya té 70 anys i Carmen 
Rico, 69. Totes dues assisteixen al 
curs de formació instrumental de 
l’Escola Municipal d’Adults de Cas-
tellar on aprenen bàsicament a 
llegir i escriure. Moya de petita no 
va poder anar a l’escola i amb prou 
feines sabia posar el seu nom quan 
va començar a treballar a l’empresa 
Tolrà: “Em vaig casar, vaig tenir 
quatre fills i treballava de nit. 
Com és lògic no podia anar al col·
legi”. Un any després de jubilar-se, 
als 56 anys, es va apuntar a l’escola. 
Rico no tenia gens de ganes d’estu-
diar quan era petita: “Quan vaig 
ser més gran, em feia vergonya 
posar·m’hi”. Totes dues lamen-
ten no haver pogut estudiat abans 
“perquè ara el nostre coneixe·
ment seria molt més ampli”.

L’interès per saber més i 
aconseguir els coneixements 
necessaris per saber-se desenvo-
lupar a la vida i a l’entorn laboral 
és el que mou a molts alumnes del 
centre. És el cas d’Antonio Cara-
vaca, de 59 anys, que fa classes 
d’informàtica, català i castellà. 
L’empresa on treballava va plegar 
i es va veure abocat a l’atur. Com 
que sempre li ha agradat la litera-
tura i més concretament la poesia, 
ara té temps per a dedicar-s’hi: 
“Corregeixo sobretot les faltes 
d’ortografia que faig”, apunta 
l’alumne. De moment, ja té escrita 
una biografia que desitja algun dia 
publicar, “però que algú hauria 
de revisar”. 

L’afany de superació està 
present a la vida de Pili Expósito, 
una mestressa de casa de 51 anys. 
En aquests moments, està fent 
les proves per treure’s el Graduat 
d’Educació Secundària. En el seu 
moment no se’l va treure perquè 
la seva família va decidir que 
havia de començar a treballar als 

El pròxim curs l’escola obrirà al matí

L’Escola Municipal d’Adults 
obrirà el curs que ve de 
nou del matí a les deu de la 
nit, “si les expectatives de 
matriculació per al pròxim 
curs es compleixen”, 
ha explicat la regidora 
d’Educació, Antònia Pérez. 
El centre tindrà aquesta 
oferta formativa de cara 
al pròxim curs: formació 
instrumental, ensenya-
ments inicials (català, 
castellà, anglès i informà-
tica), curs de preparació 
per a les proves d’accés a 
cicles formatius de grau 
mitjà i superior, curs de 
preparació per a les proves 
d’accés a la universitat 
per a majors de 25 anys, 

curs per a nouvinguts, 
tallers de dinamització 
sociocultural i el Graduat 
d’Educació Secundària.
L’Escola d’Adults també fa 
reforç escolar per alumnes 
de 12 a 16 anys i la part for-
mativa dels programes de 
garantia social. La situació 
actual del centre educatiu 
és prou bona perquè 
gràcies a un acord amb la 
Federació de Municipis de 
Catalunya, “la Generalitat 
pagarà una quantitat per 
cada alumne inscrit al 
centre. Fins ara no rebíem 
cap tipus de subvenció 
d’altres administracions”, 
ha subratllat la directora 
de l’escola, Antònia Pérez.

11 anys. “La il·lusió que tenia, ja 
des de ben petita, era tenir un 
llibre a prop i un llapis a la mà 
i això em feia feliç, molt més que 
tenir una nina”, recorda. Per això, 
amb el temps va acudir a l’Escola 
d’Adults: “M’haig de treure l’es·
pina que tinc clavada i esperar 
que cicatritzi la ferida”. Cada dia 
va cap a l’escola amb molta il·lusió 
perquè sap que cada dia “s’aprèn 
una cosa més”. 

Sílvia Molina, de 42 anys, ha 
aprovat les proves d’accés a la uni-
versitat per a majors de 25 anys. 
Abans de fer aquest pas, va estu-
diar per auxiliar administrativa. 
“Arriba un moment que penses 
que ja és hora de fer alguna cosa 
que t’agradi a tu, no tan sols als 
altres”, explica Molina. El pròxim 
repte és ara decidir-se per una 
carrera: “M’agrada molt l’edu·
cació social i al segon grau em 
permet accedir a la psicopedago·

gia, que és el que em motiva més”. 
La preparació ha estat dura: “La 
majoria de gent que veníem al 
curs treballàvem i anàvem fins al 
coll entre la feina i la casa”.

L’Albert Orriols té 33 anys i 
està a l’atur. Estudia el primer curs 
d’iniciació a l’anglès. La seva motiva-
ció és perfeccionar l’idioma ja que té 
una curiosa adició: traduir les lletres 
de les cançons en anglès al castellà 
o català. Molts membres de la seva 
família han seguit el seu exemple 
i ara estudien anglès amb ell. La 
seva especialitat són les cançons de 
música heavy: “A casa poso el play i 
la pausa i vaig traduint”.

L’Escola d’Adults ha comen-
çat aquesta setmana les matricu-
lacions. Compta actualment amb 
250 alumnes i una plantilla de nou 
professors, “cosa que ens ha donat 
certa estabilitat en els darrers 
cursos”, admet la directora del 
centre, Antònia Pérez. 

 Jordi Rius

L’Escola Municipal 
d’Adults ensenya des 
d’escriure i llegir fins a 
l’accés a la universitat

El centre ha 
començat les 
matriculacions per 
al pròxim curs

  Una classe del cicle de formació instrumental. || josep graells

  Pili Expósito i Albert Orriols. || josep graells

  Sílvia Molina ha superat les proves d’accés a la universitat per majors de  25 anys.
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Carles Capdevila tanca 
l’Escola de Pares i Mares

  Mireia Sans

El curs acadèmic ha arribat al 
seu final i amb ell també ho ha 
fet la quinzena edició de l’Escola 
de Pares i Mares. Com cada any, 
la clausura va consistir en portar 
a la vila a un personatge conegut 
i que, no necessàriament, tingui 
molt a veure amb el món de l’edu-
cació. En aquest cas, el personatge 
convidat va ser Carles Capdevila, 
filòsof i periodista que actualment 
presenta el programa Qui els va 
parir! a TV3 i Eduqueu les criatures 
a Catalunya Ràdio.

 Els somriures i les rialles 
van omplir la Sala de Petit Format 
de l’Ateneu des del moment en 
què Carles Capdevila va agafar 
la paraula. Entre broma i broma, 
Capdevila va oferir la seva visió 
sobre l’educació que, per ell, és una 
experiència plenament apassio-
nant. “Educar és una cosa mera·
vellosa i, pel que sembla, ho fem 
bastant malament”, va dir Cap-
devila. Això sí, el periodista va 
deixar clar, en tot moment, que ell 
no explicava cap doctrina, sinó la 
seva pròpia experiència en l’edu-
cació dels seus tres fills. 

Per Capdevila hi ha cinc 
sentits que són claus per educar 
els fills: el sentit comú, el sentit 

 Carles Capdevila amagant un somriure durant la xerrada. || josep graells

del ridícul, el sentit del deure, el 
moral i finalment el de l’humor. 
Aquest és precisament el sentit 
que més explota Carles Capde-
vila durant la seva conferència. El 
periodista va fer una caricatura 
perfecta del procés que suposa 
per uns pares educar una cria-
tura, des d’abans que neixi.

Les frases que arrencaven 
autèntiques rialles no van deixar 
de repetir-se durant tota la con-
ferència. Tot i això, més enllà de 

les bromes i els somriures, Cap-
devila també va aprofitar per rei-
vindicar la figura de les mestres 
d’escola bressol. “Han de tractar 
amb nens petits, als que han 
d’alimentar, canviar els bol·
quers i, a sobre, han d’aguan·
tar als pares”. Capdevila també 
va destacar que, durant la infàn-
cia, cal estimular els nens perquè 
s’espavilin. “Per contra, durant 
l’adolescència se’ls ha de lligar 
més curt”, va dir Capdevila. 

Els somriures i les rialles no van parar de sentir-se durant tota la xerrada

Uns 500 professionals del l’àmbit sanitari van participar dijous a una 
Jornada d’Intercanvi d’Experiències, organitzada pel Servei d’Aten-
ció Primària Sabadell-Rubí-Sant Cugat-Terrassa de l’Institut Català 
de la Salut. La jornada tenia la funció de facilitar el trasvàs de conei-
xement entre els diferents centres de salut del mateix territori.

Més d’un centenar d’amants del bàsquet van participar diumenge al 
torneig de l’esport de la cistella que va organitzar Som un Bloc. Hi van 
prendre part 17 equips de totes les edats. En total, l’entitat ha aconse-
guit recaptar uns fons de 926 euros, una quantitat menor de la que es 
va aconseguir al torneig de futbol sala. / m.s.

josep graells

josep graells

Castellar acull unes jornades sanitàries

Torneig de bàsquet per Gàmbia
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LA BÚSTIA podeu escriure els missatges per aquesta secció a lactual@castellarvalles.cat. 
deixeu nom, cognom, número de telèfon i número del dNI. Màxim 15 línies a doble 
espai. les cartes poden ser extractades.els escrits es publicaran per estricte ordre 
d’arribada. les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

La dona del Cèsar constatar en aquest debat és que 
l’alcalde Giménez va tenir difi-
cultats per respondre algunes de 
les preguntes que feien els joves 
assistents i que alguna de les 
que va respondre no va ser prou 
afortunada. Davant la demanda 
dels joves que a Castellar hi 
hagi grans superfícies comerci-
als, l’alcalde respon que s’ha de 
potenciar el comerç de proxi-
mitat. Bé. Més endavant argu-
menta que falten moltes coses a 
Castellar, i que ell, per exemple, 
anirà a comprar els mobles pel 
seu pis a Sabadell... 
Una mica més endavant, rep una 
lliçó del seu company de partit, 
que assegura que “el fet que els 
polítics tanquin sempre els dis-
cursos dient que no hi ha diners 
és una vergonya per la democrà-
cia”. És a dir, si ho interpretem 
bé, que cadascú ha d’assumir 
les seves responsabilitats i que 
no es poden espolsar les matei-
xes amb un “no hi ha diners” o, 
pitjor encara, “els altres ens van 
deixar sense diners”. Un ha de 
ser coherent i valent quan té el 
poder de governar, i, a més, ha 

Deien els romans (els romans de 
l’antiga Roma, no una possible colla 
de regidors trànsfugues!) que la 
dona del Cèsar, a part de ser-ho, ho 
havia de semblar. Encara que l’afir-
mació aplicada a la política pugui 
semblar una mica frívola, estarem 
d’acord que ens serveix per expli-
car que un polític es valora tant 
per la seva vàlua política com per 
la seva gestió i, a més, per si dóna 
aquesta imatge també en públic. 
Parlem del debat que es va dur a 
terme el passat dilluns 9 de juny 
a l’Ateneu entre joves i polítics. 
Més enllà de l’encert del GRUP 
3 de tenir la voluntat de crear 
espais de debat entre ciutadans 
i polítics, i més enllà de la valora-
ció que podríem fer de l’acte en sí 
mateix, hem d’agrair la presència 
tant del Lluís Corominas com del 
Quico Homs (CDC) i el Toni Comín 
(PSC), tots tres diputats al Parla-
ment de Catalunya. I encoratgem 
els organitzadors que perseverin.
Una de les coses que vam poder 

Tots els veïns fent pinya

Aquesta foto de família es va fer la setmana passada durant la degusta-
ció de migues del PSC. En realitat, aquests veïns estan tan ben avinguts 
que sempre fan activitats plegats, sobretot grans àpats. 
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josep graells

Agraïment de 
Grup 3

La flama del Canigó

Les escombraries

 grUp 3

 Mercè vallès

 comissió de la flama del canigó

 joan vázquez

de semblar que ho és.
En definitiva, un debat que podia 
haver estat molt més interes-
sant i que va ser salvat pels tres 
convidats del Parlament que van 
transmetre seguretat i coneixe-
ment del que parlaven. No així, 
malauradament, l’alcalde de 
Castellar.

De quina forma 
celebrarà la revetlla 
de Sant Joan?

EL DILEMA

Ens quedem aquí amb una 
colla d’amics. Coca, cava i 
amics, però sense petards. 
No hi ha canalla i als grans els 
petards no ens agraden gaire.

Anna Barragan
administrativa

Jo no faré res. M’han marxat 
els principals i no tinc ganes 
de celebracions. Els petards, 
a més, no m’agraden gens! Si 
provo la coca serà a casa del 
meu germà, que es diu Juan.

Manuela Pérez
jubilada

Ens quedem a Castellar i 
farem sopar a casa d’uns 
amics. Amb coca, beguda i 
petards, és clar. Tot i que jo no 
sóc gaire “petardera”, ho con-
fesso...he, he!

Georgina Santiveri
estudiant

la Flama que ens arriba des del 
Canigó és un símbol d’agermana-
ment de tots els pobles de parla 
catalana i que tradicionalment 
s’ha anat utilitzant per encendre 
les fogueres d’arreu dels Països 
Catalans. La Comissió de la 
Flama del Canigó (que recordem 
que és oberta a totes les entitats 
i particulars) proposa la recollida 
d’aquesta flama per il·luminar i 
acompanyar les nostres revetlles 
particulars.
La Flama s’anirà a recollir en 
cotxe fins a Sant Llorenç i arri-
barà al Brunet a dos quarts de 
vuit, on iniciarà el seu recorre-
gut a peu i pel poble a mans d’at-
letes del CAC i d’aquells que hi 
vulguin participar. El recorregut 
serà el següent: Brunet, Pedris-
sos, Passeig, Doctor Rovira, 
Avinguda de Sant Esteve, Sant 
Pere Ullastre, Passeig Tolrà, 
Centre, Plaça Major, carretera 
Sentmenat i plaça Calissó. Els 
Gegants i la colla de Diables i 
grallers de l’ETC rebran amb 
tocs de festa la flama poc abans 
d’arribar a la plaça del Calissó: 
música, danses i foc, com es 
correspon en una diada com 
aquesta. 
Seguidament la festa donarà 
lloc a la lectura del manifest, 
escrit per l’escriptor caste-
llarenc Víctor Valls. Quan la 
lectura hagi finalitzat es con-
vidarà a tots els presents a 
encendre la seva espelma i a 
endur-se-la a casa per presidir 
la taula i la revetlla; una evolu-
ció d’aquesta tradició que va 
obtenir una bona acceptació 
en l’edició de l’any passat i que 
volem tornar a proposar.
Des d’aquí volem tornar a con-
vidar a tots els castellarencs 
a participar en la festa de la 
manera que més els vingui de 
gust: acompanyant la flama en 
el seu recorregut, rebent-la a la 
plaça Calissó o/i enduent-se la 
flama a casa en una espelma. La 
vostra presència serà tan ben 
rebuda com la de la Flama; us 
hi esperem

Dilluns  de la setmana passada 
va tenir lloc a la sala de Petit 
Format la segona xerrada que 
vam anomenar La Joventut 
pregunta! 
GRUP3 vol agrair la participació 
de la gent del poble de Castellar 
del Vallès, i molt especialment 
dels alumnes de l’IES Puig de la 
Creu i l’IES Castellar, que jun-
tament amb l’interès dels seus 
directors, tutors i professors van 
preparar amb molta precisió un 
seguit de preguntes molt inte-
ressants i al mateix temps molt 
inquietants de la nostra joven-
tut. Foren els interlocutors con-
vocats: l’alcalde Ignasi Giménez 
a qui per sort o mala sort li van 
caure (lògicament) la majoria de 
preguntes de les millores i defi-
ciències del nostre poble: les 
infraestructures, el projecte del 
tren, el carril bici, etc.; el parla-
mentari Francesc Homs i també 
Toni Comín que molt volunta-
riosament ens van donar unes 
petites lliçons de savoir faire: “la 
joventut ens exigeix i volen que 
fem, construïm, millorem... però: 
I vosaltres: que podeu fer?” 
També hi era l’antic alcalde, par-
lamentari i amic, Lluis Mª Coro-
minas que ens va donar un cop 
de mà en aspectes com la plaça 
Major, el polígon Can  Bages, la 
mobilitat comarcal... 
Nosaltres, GRUP 3, volem donar 
l’agraïment molt especial a tota 
aquesta gent que sense mandres 
ni manies va venir a la xerrada, 
tot “robant” un temps de lleure o 
de esbarjo (merescut) en el sofà 
tot veient qualsevol programa de 
la TV. Segur que el debat podria 
haver sigut més atractiu però 
mai més enriquidor.
Moltes gràcies a tots.

Com ja us hem anat explicant 
aquestes dues últimes setmanes, 

Un suggeriment al consistori, a 
l’àrea de Medi Ambient: per què 
no es plantegen canviar l’horari 
de recollida d’escombraries dels 
contenidors? És que a segons 
quines hores del matí, entre 
quarts de nou i quarts de deu, 
Castellar està intransitable... I 
una felicitació també: els con-
tenidors soterrats que mica a 
mica s’estan posant queden ben 
nets i polits.
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penjada al web de la Diputació.
b) S’envia el tècnic de participació 
a les escoles.
c) Com que s’ha doblat el personal 
de la Regidoria d’Educació, se li 
encomana a qualsevol tècnic, ara 
que tenen més hores.
d) Es publiquen uns titulars a la 
premsa i unes fotos de l’alcalde i la 
regidora rebent els membres del 
consell a la sala de plens, i llestos! 
Estem molt d’acord en la creació 
d’aquest consell però des d’Es-
querra ens agradaria que fos alguna 

cosa més que això que dèiem.
Com escriu Tonucci “la ciutat ha 
estat pensada, projectada i valorada 
prenent com a paràmetre un ciutadà 
mitjà amb les característiques d’adult, 
mascle i treballador, que corresponen 
al prototip de l’elector cap de família. 
Això ha fet que la ciutat perdés els 
ciutadans no adults, no mascles i no 
treballadors, que han passat a ser 
ciutadans de segona categoria, amb 
menys drets o sense cap dret”.
Un Consell d’Infants ha de servir, 
per un cantó, per a fer visibles 

els drets dels infants, però sobre-
tot per a construir un poble per a 
tothom, també per a ells. 
El que ens mou és arribar a tenir 
un poble obert als infants en el que 
cada ciutadà, des del seu lloc de 
treball o bé en el seu espai de lleure, 
esdevingui un mestre, un referent. 
Un poble on cada un de nosaltres se 
senti responsable de la seguretat i 
de l’educació de la quitxalla. 
Hem d’aconseguir un entramat de 
complicitats entre totes les capes 
de la població per fer que els nostres 

Consell d’Infants?
 I tant! Va, som-hi!

a Regidora d’Educació 
va tenir a bé anunciar 
al Consell Escolar Muni-
cipal la creació d’un 

Consell d’Infants, seguint la filoso-
fia del pedagog italià Tonucci. Fer un 
Consell d’Infants pot no costar gaire: 
a) S’agafa l’experiència que hi ha 

 Rafa Homet*

L

infants coneguin sense enganys qui 
som, com funcionem i quins valors 
defensem, com és la nostra societat 
i cap a on volem que vagi.
L’entorn dels infants no ha de ser 
exclusivament l’escola; l’entorn 
més important és la família però, 
seguidament i sense interrupci-
ons, som tot el poble. 
Si el consell busca tot això 
compteu amb nosaltres; serem els 
primers a treballar-hi. 

*President secció local ERC

Piscines

embla que sí, que 
finalment les podrem 
omplir. Els darrers 
xàfecs han estat benè-

vols amb elles i el que semblava 
que havia de ser, almenys vist des 
de l’aire, una mena de formatge 
de gruyère de forats erms i blau 
enrajolat s’ha esvanit amb les dar-
reres tempestes.
Pels que som del poble i ja tenim 
una edat, amb les piscines ens 
passa igual que amb les cireres: 
abans eren una fruita de tempo-
rada i ara en podem menjar tot 
l’any. Però ni que sigui per nostàl-
gia, ens agraden les piscines des-
cobertes de l’estiu. Llençar-s’hi 
és com capbussar-se en un tros 
de cel que s’emmiralla en l’aigua. 
Sense ales, a força de braçades, 
ens tornem aus que volen per 
una atmosfera clorada entre un 
sol que titil·la, calidoscòpic, arran 
de terra. Sense brànquies, som 
estranys amfibis de cames llar-
gues. La piscina ens acull com un 
gran ventre, càlida i amable, fins a 

marfondre’ns en el somni amniòtic 
d’un nounat. Des del fons estant, 
el soroll del món s’esvaneix fins a 
convertir-se en una lleu remor i els 
nostres pensaments, com les notes 
d’una pianola antiga, ens drin-
guen dins el cap. Mentrestant, els 

cossos dels banyistes llisquen per 
la superfície tot fent coreografies 
de cinema mut. Hom diria que fins 
i tot el temps s’ha quedat surant 
en un racó o roman, enredat, als 
filtres de l’aigua. Ingràvids, per uns 
moments som l’home a la lluna, 

 Carles Sanosa

  Sense títol || joaN MUNdet

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

S

Mirada al futur

Glòria Massagué*

ra fa un any que 
l’Ajuntament de 
Castellar compta 
amb la nova regi-

doria de Gent Gran. L’equip de 
govern va fer una clara aposta 
pel benestar d’aquest col·lectiu 
tan important dins de qualsevol 
societat avançada.
Al nostre municipi hi ha una 
població aproximada de 4.000 
persones majors de 60 anys, i 
entre aquests, un gruix impor-
tant de població major de 75 
anys. Per a tots ells hem comen-
çat a treballar  amb el clar i ferm 
compromís de seguir fent-ho. 

Volem una gent gran activa, 
saludable, participativa, inte-
grada culturalment i social, 
formada i informada. I veri-
tablement i al llarg d’aquest 
primer any de mandat, les 
mateixes persones que formen 
part d’aquest col·lectiu ens 
demostren dia a dia que tenen 
els mateixos anhels, interessos i  
objectius que nosaltres. 
Continuarem fomentant l’edu-
cació i la formació a través de 
cicles formatius i recolzant la 
nova Aula d’Extensió Univer-
sitària per la Gent Gran, que 
emprendrà el seu camí el proper 
mes d’octubre coincidint amb 
l’inici del curs acadèmic.
Seguirem recolzant els cuidadors 
i cuidadores dels nostres grans.
Perllongarem els espais de  
suport per aquelles persones les 
quals cuiden de les seves pare-
lles i/o familiars que no gaudei-
xen de bona salut i ho fan amb 
la mateixa estimació i gratitud 
que el primer dia.
Insistirem en inculcar hàbits de 
vida saludables fomentant l’es-
port entre la població major de 
65 anys. Repetirem les sortides 
culturals tant a l’entorn de Cas-
tellar com fora de la nostra vila.
Realitzarem les accions necessà-
ries per tal que els espais públics 
de la nostra vila s’adeqüin millor 
a les seves necessitats.
Òbviament continuarem donant 
suport als casals d’avis amb les 
seves pròpies iniciatives, el seu 
voluntariat i la seva participa-
ció en tantes i tantes activitats.
No podem oblidar mai que tots, 
tots, arribarem a aquesta edat 
adulta i de ben segur que ens 
agradaria fer-ho en les millors 
condicions físiques i mentals.
Tal com deia l’escriptor i crític 
literari francès Charles Augus-
tin Sainte-Beuve: “Envellir és 
encara l’únic mitjà que s’ha 
trobat per a seguir vivint”.
Insistirem doncs, treballant per 
un òptim envelliment. 

*Regidora de Gent Gran

A

astronautes precaris en banyador. 
Fins que se’ns acaba l’aire: sense 
ales ni escates, eixim a la super-
fície per asseure’ns, xops i 
refrescats, al caire de la piscina. 
Amarats, prop d’un bocí de cel 
amb regust de clor. 
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a fa temps que hi dono 
voltes, per fi han tapat 
el forat: el mercat està 
al seu nou lloc i val a 

dir que fa força goig, les parades al 
menys en dissabte es veuen força 
animades, potser n’hi ha poques. El 
supermercat funcionant i l’aparca-
ment amb les seves tarifes a tot tren, 
l’esplanada de sobre del mercat 
buida però amb molt bones intenci-
ons, les escales i rampes escenaris 
excel·lents per la pràctica d’esports 
de joventut, les escales del “metro” 
bon punt de trobada, l’edifici pan-
talla fidel testimoni d’una disbauxa 

l passat divendres 13 de 
juny, el CAC va celebrar 
una assemblea de socis 
a la qual vaig assis-

tir com a tal, demanada per l’equip 
de govern per tal de poder justifi-
car davant de l’assemblea la decisió 
presa d’ubicar una escola d’infantil i 
primària a les pistes de cros.
El regidor González va explicar 
abastament les propostes que els 
diferents grups municipals havíem 
presentat per a la ubicació de l’es-
cola i tots els desavantatges. Les 
raons del govern municipal són 
bàsicament: l’escola és necessà-
ria, urgent i aquesta ubicació és 
la que té menys complicacions i la 
de més ràpida execució.
El resum de les intervencions dels 

l debat per la setena 
escola està més vigent 
que mai. Des de L’Altra-
veu, durant el període 

de discussió, en tot moment vam 
fer propostes i valoracions, però 
tenint present que l’equip de govern 
ja tenia l’assegurança “a tot risc” 
del trànsfuga, sempre vam trobar 
la porta tancada; en cap moment 
hi va haver una voluntat real d’ar-
ribar a un acord ni treballar noves 
opcions. Davant d’aquesta perspec-

El problema de la 
setena escola

Tornem a
la normalitat?

Sobre l’assemblea 
del CAC i altres 

qüestions 

tiva, i en el període legalment esta-
blert, L’Altraveu ha presentat al-
legacions al projecte.
L’Altraveu no treballa per anar en 
contra de ningú ni per treure ren-
diments personals; tenim molt clar 
que l’objectiu que perseguim en les 
nostres propostes es buscar el lloc 
més adequat per ubicar una escola. 
La proposta que va presentar l’ajunta-
ment era la més fàcil, la més còmode, 
però s’allunya del més important i 
comet un greu error. S’allunya del 
principi que les escoles s’han de 
situar a prop dels que les fan servir i 
que anar-hi no suposi un perill, a més 
altera un espai verd reconegut obrint 
la porta a futures urbanitzacions més 
enllà de la ronda.

Les al·legacions que presentem 
demostren que les justificacions que 
dóna l’ajuntament perquè la Gene-
ralitat accepti la proposta tenen 
punts febles i contenen fins i tot 
contradiccions. Continuem pensant 
que la zona que més necessita una 
escola és el sector que més densa-
ment ha crescut en aquest municipi 
i es troba des de l’Espai Tolrà, camp 
de futbol passant per Plaça Europa 
fins a tocar la Ronda de Tolosa, és 
per això que creiem que cal buscar 
opcions en aquest indret, i les pos-
sibilitats hi són, només cal estudi-
ar-les i posar-hi voluntat. Nosal-
tres sempre hem estem oberts a 
parlar-ne i escoltar altres opcions, 
creiem que és el millor camí. 

  L’Altraveu

 Ferran Batiste-Alentorn

 Antonio López*

E

J

E

poc justificable roman fantasmagò-
ric, l’estabilització de pressupostos, 
i l’Auditori?
Aquí volia arribar, després de quatre 
anys tancat i tenint present, per la 
dificultat econòmica força comen-
tada darrerament, la impossibili-
tat de fer més obres d’envergadura, 
tenint present la necessitat que 
té el poble de la seva reobertura, 
tenint present que la Sala Blava no 
reuneix les condicions mínimes per 
representar-hi obres com les que 
fan al casal d’avis, tenint present que 
només cal actualitzar les mesures de 
seguretat i fer passar una brigada 
de neteja, tenint en compte que amb 
el que tenim de moment ja n’hi ha 
prou, què tal si el fem obrir?
Clar, tot passejant i escoltant el 
que diu la gent, he sentit de tot: els 
que el farien servir diuen que amb 

associats pot basar-se en dues consi-
deracions: el CAC no està en contra 
de la construcció de l’escola (que 
admet la seva necessitat), però que 
no dóna suport a la ubicació triada 
pel PSC. A més, el CAC va presentar 
una proposta d’ubicació de l’escola a 
la parcel·la mitgera on actualment 
hi ha l’skate park, també a la Ronda, 
contemplant la ubicació de l’estació 
del tren i una zona verda.
El regidor González va assumir 
davant l’assemblea el compromís 
d’estudiar aquesta proposta, gest 
que valorem positivament. Vol-
dríem afegir, però, que en aquest 
presumpte estudi, l’equip de govern 
valori de nou altres propostes que 
s’havien fet i que han quedat com-
pletament oblidades, fins i tot la 
que el mateix govern va aprovar 
en el ple d’abril, la ubicació de l’es-
cola als Fruiters, i a la qual no ha 
donat tràmit. I aquella altra que 
mai ha tingut en consideració, que 
és una parcel·la a l’Era d’en Petas-
ques, i que mai ha observat com a 
una opció possible. 

el que hi tenim, ja els va bé, podem 
fer els Pastorets, les obres del grup 
del Casal Catalunya, escoltar con-
certs amb certa dignitat (m’ho ha 
dit un músic) jo només tinc orelles, 
les sessions de teatre per a infants 
i les sessions per les escoles. Altres 
que clar, és petit i no podem entrar 
espectacles de gran format, d’al-
tres que cal enderrocar-lo i fer-ne 
un de nou. D’opinions n’hi ha per 
a tots. Tot i així entenc que per 
sobre de tot el que passa és que 
està tancat i mentre està tancat no 
el podem fer servir ni els uns ni els 
altres, doncs per què no l’obrim?
Ara és el moment, tenim l’estiu 
per davant i la Festa Major és un 
bon moment per tornar al poble 
aquest local emblemàtic i de tanta 
utilitat, siguem valents!
Tornem a la normalitat. 

El CAC, l’Altraveu, Esquerra Repu-
blicana, CiU i al voltant de mil ciu-
tadans amb les seves signatures 
han mostrat el seu desacord amb la 
ubicació de l’escola a les pistes per 
diverses raons explicades en diver-
ses ocasions. L’equip de govern faria 
bé de fer un exercici real de cerca del 
consens polític i ciutadà, en lloc de fer 
veure que negocia mentre manifesta 
públicament que “el ple de l’Ajunta-
ment ja ha aprovat la ubicació de la 
setena escola” (publicat a L’Actual 
el 6 de juny de 2008 per la regidora 
d’Educació, Antònia Pérez).
Necessitem l’escola, és cert. Però 
recordem que no s’obre una nova 
línia d’infantil adscrita a la nova 
escola, aquest any, i que hi ha altres 
possibilitats vàlides per a la seva ubi-
cació, i amb cert marge de temps.
L’oposició i el CAC han fet els deures: 
han fet propostes. Estem segurs que 
el govern municipal donarà compli-
ment a la paraula donada divendres 
davant l’assemblea del CAC. 

*Regidor de CiU



ESPORTS

del 20 al 26 de jUNY de 2008 13· castellar del vallès

HOQUEI PATINS

Cinc títols 
per a la base

Els equips de base de l’Hoquei 
Club Castellar van aconseguir 
cinc títols la setmana passada. 
El Prebenjamí ‘C’ i el Benjamí 
‘A’ es van emportar el torneig 
de Sant Cugat, mentre que van 
repetir doblet el Prebenjamí ‘B’ i 
el Benjamí ‘B’, que es van imposar 
a Vilassar amb una victòria cadas-
cun davant el conjunt amfitrió. El 
Prebenjamí ‘D’ va completar el 
gran cap de setmana d’hoquei 
en vèncer el Navarcles. El Pre-
benjamí ‘A’ va ser l’únic que no 
va poder imposar-se, ja que va 
quedar tercer en el mateix torneig 
de Sant Cugat, per darrere del 
Noia i del Sant Cugat ‘B’. 

  Redacció

  Jordi Mas

Tomey, Costa i Rosique, 
les cares del nou hoquei

La junta directiva de l’Hoquei 
Club Castellar (HCC) va desco-
brir el passat divendres les línies 
principals del projecte esportiu 
per a la temporada 2008-2009. 
Una temporada que arrencarà 
amb novetats a la part de la 
cúpula esportiva, ja que hi haurà 
canvis al capdavant dels sèniors 
masculí i femení, i a la figura del 
màxim responsable esportiu del 
club. “Hem pensat en ell perquè 
porta uns tres anys a l’entitat i 
coneix la dinàmica del nostre 
club. Tomey és una persona 
molt estimada a nivell de juga·
dors i de directiva”, explica el 
president de l’HCC Joan Tantiñà, 
que amb la seva junta han preferit 
confiar en algú de la casa abans 

de portar un coordinador de fora. 
Tomey substitueix en el càrrec a 
Jose del Moral, l’anterior coordi-
nador esportiu.

Jordi Costa serà una altra 
de les cares noves. La temporada 
passada va entrenar el Sant Feliu 
de Codines, equip que també va 
baixar de Primera Catalana jun-
tament amb el Castellar. Costa 
ha portat a dos jugadors del Sant 
Feliu, Ruben Àvila i Fèlix Ayo-
rinde. S’espera l’arribada de més 
reforços que completaran la plan-
tilla juntament amb els jugadors 
que s’han quedat: David Pérez, 
Ferran Tió i Javi García. També el 
porter David Gutiérrez torna a la 
disciplina castellarenca després 
d’un any d’absència.

el femení a l’aire || Els esfor-
ços continuen per poder muntar 

un equip femení. La directiva va 
donar a conèixer la llista provi-
sional de fèmines, on hi figuren 
cinc jugadores -Montse Ballesta, 
Marina Catena, Laia Pasquina, 
Berta Carulla i Laura Hernán-
dez-, mentre que la portera Maria 
Ballesta i la jugadora Selena 
García continuen indecises. El 
seu futur és, per ara, creuat, i 
dependrà de qui dirigeixi l’equip 
la temporada que ve. La junta va 
presentar Joan Rosique com a 
nou entrenador del femení, però 
Rosique encara no té clar si diri-
girà l’equip. La seva intenció és 
convèncer primer les jugadores 
del poble perquè continuïn al club 
abans de donar el sí definitiu. L’en-
trada de Rosique, que ja va entre-
nar a les castellarenques fa dues 
temporades, pot propiciar l’arri-
bada de més jugadores. 

El club presenta la nova estructura esportiva amb novetats a la coordinació i als dos sèniors

Veterans de 
nivell a casa

El pavelló Dani Pedrosa acull a 
partir d’aquest vespre la Final 
Four del Campionat de Catalu-
nya de Veterans, que enfrontarà a 
equips de gran nivell que tenen a 
les seves files a molts exjugadors 
de l’OK Lliga. Avui a partir de les 
vuit del vespre es disputaran les 
dues semifinials, amb els partits  
Mollet ‘B’ - Vilafranca i Noia - 
Vilanova Ull Blau. El torneig con-
tinuarà dissabte, i primer, a les 
sis, jugaran els veterans de l’HC 
Castellar que faran els prolegò-
mens de l’enfrontament entre el 
tercer i quart lloc. La final es farà 
a un quart de 10 del vespre i deci-
dirà el vencedor del torneig. 

  Redacció

  El nou coordinador Jordi Tomey (al centre) en la presentació del club divendres passat. || josep graells

El tècnic del masculí 
Jordi Costa ha 
portat dos jugadors 
i n’espera més

Rosique acabarà 
de decidir en els 
propers dies si 
entrena el femení
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BÀSQUET

Pérez-Alarcón i Sánchez 
inicien una nova etapa

  Jordi Mas

 Joaquim Pérez-Alarcón i Sergi Sánchez, el tàndem del sènior masculí. || j. M.

Joaquim Pérez-Alarcón viu els 
primers dies com a entrenador 
del sènior masculí. Juntament 
amb el segon entrenador Sergi 
Sánchez preparen el futur de 
l’equip de Copa Catalunya. Hi ha 
pressa. S’ha de canviar més de 
mitja plantilla, i el temps vola. 
Molts equips del grup de Copa 
ja han fet els deures d’estiu, i 
Pérez-Alarcón té pensat reforçar 
gairebé totes les posicions. Només 
la d’escorta, amb Oriol Parcerisa 
i Xavi Esteve està completa. L’en-
trenador de l’equip masculí busca 
un segon base per ajudar a Adrià 
Mesa, dos alers amb joc interior 
que puguin ajudar al rebot, i un 
pivot que complementi a ‘Chus’ 
Zoyo. Referint-se a aquests juga-
dors Joaquim Pérez-Alarcón 
explica que són “els que han de 
tirar l’equip endavant i han 
d’agafar la responsabilitat la 
propera temporada”. L’entre-
nador també ha volgut precisar 
que no només seran ells els pilars 
bàsics, sinó que encara falta per 
arribar “jugadors importants”.

Ara només hi ha quatre 
jugadors en plantilla, i n’han d’ar-
ribar cinc de nous. Un base, dos 

El nou entrenador 
del sènior masculí 
té pensat fer cinc 
incorporacions 

alers i un pivot. “Volem fer un 
equip equilibrat, amb el màxim 
de jugadors de casa i també del 
Vallès”, explica Pérez-Alarcón, 
que espera tenir les primeres 
incorporacions abans que acabi 
aquesta mateixa setmana.

jugadors de la base || Una de les 
prioritats de la junta directiva és, 
a llarg termini, que el primer equip 
estigui format per jugadors de la 
casa. Joaquim Pérez-Alarcón no 
té pressa per pujar jugadors de 

la pedrera al primer equip. L’en-
trenador és conscient que s’han 
de prioritzar, però creu que en 
aquest aspecte s’ha d’anar “poc 
a poc”. Una de les peces impor-
tants en aquest projecte serà la 
figura de Sergi Sánchez, segon 
entrenador del sènior ‘A’. “És un 
home de la casa, i un home de 
bàsquet. Coneix molt bé el club 
i això és important per establir 
un nexe entre el primer equip i 
la base”. El tàndem ja s’ha posat 
a la feina.  

El sènior femení de bàsquet es 
veurà reduït de dos a només un 
sol equip la propera temporada. 
Aquesta és la intenció de la nova 
junta del CB Castellar, que en 
línies generals té pensat pujar les 
noies del sènior ‘B’ al primer equip 
de Segona Catalana i s’ajunta-
ran amb Mireia Capdevila, l’única 
jugadora del sènior ‘A’ que conti-
nua a l’entitat. D’aquesta manera, 
el segon equip femení que aquesta 
temporada ha jugat a Tercera 
Catalana desapareixerà.

Des de la coordinació espor-
tiva es continua treballant per 

confeccionar l’equip, i també bara-
llen noms entre un parell d’entre-
nadors per ocupar la banqueta 
del nou femení. Esteve Chabala, 
entrenador del sènior ‘B’ femení 
aquesta temporada, no acompa-
nyarà les jugadores que ha entre-
nat a Segona Catalana, ja que 
passarà a dirgir el Sots21 de Pre-
ferent.

proposta refusada || La junta 
directiva i la coordinació del CB 
Castellar han hagut de refusar 
una oferta de les jugadores que 
formaven el sènior ‘B’ del Club 
Natació Sabadell aquesta tempo-
rada, entre les quals s’hi troben 
exjugadores del Castellar com 

Rat Basterretxea, Ònia Alonso, 
Maria Pocorull o Anna Vilà. En la 
proposta, les jugadores del filial 
sabadellenc s’oferien a jugar amb 
el Castellar per tapar la marxa 
d’efectius que ha patit el sènior ‘A’. 
Fins i tot, l’entrenadora del CNS 
d’aquest any, Gemma Lorente, 
també hauria canviat la banqueta 
del Sabadell per la del Castellar. 
Fonts del club castellarenc expli-
quen que la petició d’aquestes 
jugadores ha arribat tard, quan 
ja s’ha planificat l’estructura de 
la propera temporada, i quan ja 
s’ha anunciat a les jugadores del 
fins ara sènior ‘B’ que passarien a 
formar part de l’equip de Segona 
Catalana.  

Només un sènior femení

  J. M.
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El títol Social 
en suspens

El títol del Campionat Social de 
futbol sala es pot decidir avui 
mateix. El Castellar Amigó en 
té prou amb puntuar contra el 
Zero.Zero per assegurar-se el 
primer lloc de Primera quan 
encara falta una jornada pel 
final. El partit serà aquest 
vespre a les 22:20. En el tanca-
ment d’aquesta edició, l’equip 
del Zero.Zero encara no ha con-
firmat si es presentarà, ja que 
en un principi li manquen efec-
tius. / redacció 

CICLISME

Maceiras: “Hem de pujar”

  Jordi Mas

L’experiència d’unes quatre hores 
de resistència en BTT a Castellar 
es repetirà. El cap de setmana el 
Grup de Joves de Castellar amb 
col·laboració amb Biciesport 
Juanito van organitzar al Parc dels 
Colobrers la prova amb la partici-
pació d’uns 30 ciclistes. L’equip 
vencedor va ser el del campió 
d’Espanya de BTT, el matadepe-
renc David Lozano. L’organitza-
ció valora positivament l’estrena, 
i considera que la coincidència 
amb una altra prova ciclista va 
minvar el nombre de participants. 
Ara estudia tornar a repetir les 4 
hores de BTT, potser per Festa 
Major de 2008 o 2009.  

FUTBOL SALA

Les 4 hores de BTT tornaran

  Maceiras, míster del FSC. || j. g.

  Jordi Mas

“L’objectiu serà pujar de catego·
ria” -explica el nou entrenador del 
primer equip del Futbol Sala Cas-
tellar Manolo Maceiras-, “és el que 
em van dir quan vaig arribar al 
club, i és la idea que tinc”. La tra-
jectòria de Maceiras, de 38 anys, 
fa que hagi estat fàcil adaptar-se 
al club. Fa uns 10 anys va coinci-
dir amb el president del FSC Josep 
Tous al FS Claret de Sabadell, i en fa 

tres dirigia el filial del Club Natació 
Sabadell amb Toni Pérez, actual 
coordinador del club castellarenc.

Maceiras ha portat dos joves 
jugadors sabadellencs a Castellar, 
Marc Bros i Pau Calvet. A ells s’hi 
suma una altra incorporació, la del 
veterà Jordi Estop, que ja ha jugat en 
dues ocasions anteriors a la disciplina 
taronja-i-negre. Aquests tres homes 
completaran una plantilla que té la 
continuïtat assegurada dels porters 
Ruben i Manel, i dels jugadors de 
pista Joaquim, Raul i Joan. El nou 

entrenador espera fer una plantilla 
de dos porters -que ja té-, i nou juga-
dors de pista. Durant aquests dies 
el club està fent entrenaments per 
provar a nous jugadors, i d’aquí sor-
tiran les tres incorporacions que han 
de completar la plantilla. “M’agrada 
dirigir un equip amb jugadors 
ràpids, tècnics i agressius”, explica 
Manolo Maceiras. Aquesta és la seva 
filosofia. Els entrenaments continua-
ran durant dues setmanes i els equips 
‘A’ i ‘B’ del Futbol Sala Castellar que-
daran confeccionats.  
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Córdoba i Alba, segons 
de Catalunya júnior

  Redacció

Els atletes del Club Atlètic Cas-
tellar Mònica Córdoba i Ivan 
Alba van quedar sotscampions 
de Catalunya en categoria júnior 
en els Campionats d’Atletisme a 
l’aire lliure que es van fer el cap 
de setmana passat a Granollers. 
Córdoba va tornar a demostrar 
la seva capacitat en les proves 
de mig fons amb un segon lloc a 
la prova dels 1500 metres amb 
una marca de 5’14’’97. Alba, per la 
seva banda, va ser segon en llan-
çament de javelina amb 48 metres 
i 78 centímetres, que li permeten 
a més obtenir el rècord del club 
absolut en aquesta especialitat. 

Per últim, la castellarenca Marta 
López va fer marca personal al 
salt d’allargada amb un registre 
de 5’04. Prop de les medalles s’hi 
van quedar Marc Gallego –cinquè 
als 110 metres tanques-, i David 
López –desè als 800 metres-.

triomfen els veterans || Anna 
Martí es va imposar a la prova 
dels 1500 metres i Josep Perma-
ney a la de llargada als Campio-
nats de Catalunya de veterans 
d’atletisme a l’aire lliure dispu-
tats a Lloret de Mar. Permanyer, 
a més, va quedar segon en els 
200 metres, i Josep Marial Bea 
va ser sotscampió en llançament 
de martell. El CAC hi va partici-
par amb cinc atletes.  

ATLETISME

FUTBOL

L’infantil confirma l’ascens
  Redacció

L’infantil ‘A’ de l’Unió Espor-
tiva Castellar ja és equip de 
Primera Divisió. Així ho va con-
firmar aquest dimecres la Fede-
ració Catalana de Futbol a l’en-
titat castellarenca, de manera 
que ha ascendit de categoria. 
L’equip de Paco Jiménez va 
acabar segon de la seva lliga a 
Segona Divisió, per darrere del 
Ripollet, i ha ascendit com un 

dels millors equips classificats 
en segona posició d’entre tots 
els grups de la categoria. Una 
gran notícia per la base del Cas-
tellar, que té com un dels prin-
cipals objectius col·locar tots 
els seus equips ‘A’ de base a 
Primera. Ara falta el juvenil.

la defensa del primer || Javi 
Alba ha pogut tancar ja la part 
defensiva de la Unió Esportiva 
Castellar 2008-2009. L’entre-
nador castellarenc s’ha fet amb 

els serveis d’un central, del 
qual encara no ha volgut des-
vetllar el nom perquè el jugador 
encara ha de parlar amb el seu 
equip. Alba ha explicat que és 
un central semblant a la seva 
futura parella a l’eix, Modesto, 
fort, que va bé de cap. Amb 
els jugadors que ja tenia a la 
defensa, amb el lateral Velarde 
i el porter Juan Luís Barragán, 
Javi Alba ja ha tancat la linia 
defensiva. Ara falta un migcen-
tre i davanter.  

  L’atleta Mònica Córdoba. || cac
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L’equip de veteranes del Club 
Tennis Castellar (CTC) ha quedat 
en segona posició del campionat 
Inter-Clubs Dames organitzat pel 
Club Egara. Les castellarenques 
van guanyar el seu rival sense pro-
blemes per 4 a 1 en l’últim partit de 
la competició i ha acabat en segona 
posició de la classificació final 
amb 99 punts. El CTC ha quedat 
a només un punt de l’equip ven-
cedor del campionat, Els Gorchs. 
Enguany, la competició ha estat 
molt renyida i el grup de 16 equips 
que formaven el campionat ha 
estat molt igualat de tal forma que 
fins a l’última jornada no es van 
poder decidir els quatre primers 
llocs de la classificació, tots a pocs 
punts de distància. 

L’equip de 
veteranes 
és segon a 
Terrassa

La prova de Sentmenat del 
Campionat de Catalunya d’Au-
tocros va servir per estre-
nar les noves modificacions al 
traçat que ha fet l’organitza-
ció. Els pilots de l’Escuderia T3 
Jordi Pujol -en carcross-, Lluís 
Romeu -a la categoria mitjana- 
i Jess Rosa -a la gran- van par-
ticipar-hi sobre un circuit més 
ràpid i que va tenir una gran 
afluència de competidors. El 
gran nivell dels pilots partici-
pants al circuit va impedir que 
els castellarencs accedissin a 
la final de les seves respectives 
categories. La pròxima prova 
pel Campionat de Catalunya es 
disputarà aquest diumenge a 
Alguaire  (Lleida). 

L’Escuderia 
T3 estrena 
la pista de 
Sentmenat

MOTOR TENNIS

Morales guanya a Xerès 
i comença la remuntada

  Jordi Mas
  Redacció  Redacció

El temps vola pel Team Laglisse de 
Carmelo Morales. La temporada 
no ha començat com voldrien, i 
ara tot són presses. Van amb tanta 
velocitat que les seves motos van 
arrasar el cap de setmana passat 
el circuit de Xerès. L’escuderia 
va fer doblet en Supersport i en 
Extreme, categoria on Carmelo 
Morales va aconseguir el seu 
primer triomf de la temporada.

El castellarenc va entrar a 
meta amb poca diferència -menys 
d’un segon- respecte al seu company 
d’equip, Javier del Amor, però amb 
tot un món respecte al tercer clas-
sificat i líder de la general. Jose Luis 
Cardoso va passar la bandera de 
quadres a 14 segons del grup cap-
davanter. “Per fi tot ha funcionat 
com esperàvem. No hem tingut 

problemes a la cursa i ha estat 
una gran jornada per l’equip”, 
explica Morales. El pilot del Team 
Laglisse va poder fer proves amb 
la moto i configurar els nous ajus-
taments per adaptar-los als nous 
pneumàtics Dunlop. Aquesta ha 
estat una de les claus de la victòria 
del castellarenc en la tercera prova 
de la temporada.

Després d’aquest triomf 
Morales escala fins el quart lloc de 
la classificació general del campi-
onat i es troba només a 12 punts 
del líder Cardoso. El Campionat 
d’Espanya de Velocitat tornarà el 
27 de juliol al circuit d’Albacete. 
Serà la primera de les dues curses 
seguides que es faran en terri-
tori manxec. El setembre el CEV 
tornarà a Albacete, i en aquestes 
dues proves Morales pot consoli-
dar-se en les primeres posicions. I 
prolongar la remuntada.   Morales al circuit de Xerès. || t.l.

CLASSIFICATS



PUBLICITAT

18 del 20 al 26 de jUNY de 2008· castellar del vallès



CULTURA

del 20 al 26 de jUNY de 2008 19· castellar del vallès

Sant Joan, coques, foc i més

La revetlla de Sant Joan tornarà a 
sonar a ritme de petards els propers 
dies a Castellar del Vallès. La festa 
major de Can Carner, l’arribada de 
la Flama del Canigó i la marató de 
discjòqueis seran les propostes que 
il·luminaran la festivitat a la vila.

L’Associació de Veïns Resi-
dencial Can Carner ha programat  
un munt d’actes que s’allargaran 
del 21 al 24 de juny. Demà dissabte, 
a partir de les deu la nit, hi haurà 
un correfoc a càrrec de la Colla 
de Diables de Castellar. Després, 
a les onze, es farà una sessió de 
cinema a la fresca, a la plaça de 
Sant Joan. Diumenge, a les nou del 
matí, es realitzarà una sortida amb 
mountain bike. A les deu hi haurà 
una xocolatada popular i després 
començaran un concurs de dibuix, 
un campionat de petanca, el ball de 
gitanes i un concurs de fang.

Ja a les set de la tarda, hi 

haurà un xou de màgia i ventri-
lòquia a càrrec de David Baró. A 
les deu de la nit es podrà veure 
una exhibició de flamenc i a dos 
quarts de dotze tampoc hi faltarà 
una roda cubana i el ball popular 
amb una disco mòbil.

El dia 23 els actes es repren-
dran a dos quarts d’onze, amb un 
campionat infantil de futbet. A les 
onze hi haurà el de petanca i, ja al 
migdia, el concurs de pastissos. 
Els actes nocturs començaran a 
les dotze amb la gran revetlla, a 
càrrec de l’orquestra Karamba.

Dimarts 24, festivitat de Sant 
Joan, es podrà visitar una exposi-
ció de pintures durant tot el dia. 
A la una, hi haurà un pica-pica al 
local social i a les nou del vespre es 
farà el sopar popular. A dos quarts 
d’onze, per cloure els actes de la 
festa major, es podrà gaudir d’una 
cantada d’havaneres a càrrec del 
grup Vallparadís de Terrassa,  
melodies que aniran acompanya-
des amb el tradicional cremat.

La junta de l’associació de 
veïns espera, d’aquesta manera, 
oferir una festa per al barri i per a 
tothom: “Malgrat les dificultats 
que representa portar a terme 
una activitat com aquesta, l’en·
tusiasme, bona voluntat i sacri·
fici ens animen un cop més a 
fer·la realitat”.

la festa de sant joan || És una cele-
bració molt arrelada a les terres de 
parla catalana. Es tracta d’una festa 
amb un marcat caràcter col·lectiu i 
amb una gran simbologia. El foc, 
però també l’aigua, les herbes, les 
dances, el menjar i el beure i moltes 
pràctiques de caràcter ritual i 
màgic, són elements fonamentals de 
la festa. La Nit de Sant Joan és una 
nit màgica, adequada per a purifi-
car-se, per gaudir de la natura, per 
fer bogeries i per llençar tot allò que 
ens fa nosa, que és vell o que sobra 
a les nostres vides. Sant Joan dóna 
la benvinguda a l’estiu a la nit més 
curta de l’any. 

 Marina Antúnez

  Una tradicional coca de Sant Joan, feta a base de fruita i pinyons.  || josep graells

La Flama del Canigó arriba a Castellar

L’arribada de la Flama 
del Canigó a Castellar del 
Vallès serà dilluns 23 a dos 
quarts de vuit del vespre. 
Des de Sant Llorenç 
Savall, la flama arribarà, 
al Brunet amb cotxe. Allí 
s’iniciarà la comitiva de la 
dotzena de persones que 
recorreran els següents 
carrers de la vila: Pedris-
sos, Passeig, Doctor Pujol, 
Sant Esteve, Sant Pere 
d’Ullastre, Passeig Tolrà, 
Centre, plaça Major, carre-
tera de Sentmenat i plaça 
Calissó, lloc des d’on es 
farà la lectura del mani-
fest. A continuació hi haurà 
una ballada de diables i 
gegants i el repartiment 
de la flama per tothom qui 
vulgui emportar-se-la amb 
una espelma cap a casa.

D’altra banda, la marató de 
discjòqueis serà a Castellar 
els dies 23 i 24. Hi haurà 
professionals i amateurs 
de música electrònica i es 
realitzarà un concurs de 
DJs i productors. El gua-
nyador o guanyadora serà 
obsequiat amb un cap de 
setmana per a dues per-
sones a Eivissa. L’Espai 
Tolrà serà l’escenari per 
a la festa de Sant Joan, 
que comptarà amb la pre-
sència dels reconeguts 
disc- jòqueis Daso Live!, 
Alecs Marta, Jaumëtic, 
Das Kamel i el guanyador 
del concurs de DJs. L’en-
titat també ha organitzat 
una sèrie d’actes paral·lels 
a diversos espais. Com a 
cloenda, hi haurà una xoco-
latada amb xurros.

La festa major de Can Carner, l’arribada de la Flama del Canigó i la marató de discjòqueis són les propostes destacades
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Amb l’entrada de l’estiu, la ràdio 
refresca la seva programació, que 
s’ha pogut escoltar des del passat 
mes d’octubre i fins l’entrada del 
bon temps.

A partir del 25 de juny, s’es-
trena la graella de l’estiu 2008, 
oferint uns continguts més refres-
cants i mantenint els que són 
puntals de la ràdio municipal. 
És el cas dels informatius, que 
mantenen les dues edicions, la 
primera a dos quarts de dues de 
la tarda i la segona a les vuit del 
vespre, excepte del 28 de juliol al 
29 d’agost. L’informatiu cap de 
setmana també continua durant 
aquestes dates. El magazine Dotze 
seguirà en directe, de dotze a dos 
quarts de dues, durant tot el juliol 
i tornarà al setembre. A l’agost, 
es podrà escoltar un resum dels 
millors moments de la temporada. 

La programació de nit i de cap de 
setmana es conformarà a base de 
les reemissions de tots els progra-
mes que s’han fet aquesta tempo-
rada, com Estils, Insomni, Eclèctics, 
Cara B, La Flauta Màgica, entre 
d’altres. Com cada estiu, de nou a 
deu s’escoltarà Música al vespre. 

Programació d’estiu 
de Ràdio Castellar 

El CEIP Bonavista, 
cinquè al concurs 
Sons i Cançons

  Estudi 1 de l’emissora municipal Ràdio Castellar. || arxIU

  Alumnes de quart del CEIP Bonavista al Palau de la Música. || cedIda

El que també continua en 
marxa és la ràdio on-line. Des de 
qualsevol punt del món es podrà 
seguir escoltant en directe la 
programació de la 90.1 FM per 
Internet, des de la pàgina web: 
http://www.castellarvalles.cat/
radio.php. 

  Marina Antúnez

  M.A.

Avui, a dos quarts de deu, tornen 
els contes de l’Hora Golfa del 
Conte, al Bar de la Penya Solera. 
En aquesta ocasió, la tria de contes 
s’ha fet al voltant de la temàtica 
homosexual, amb motiu de la 
celebració, el 28 i 29 de juny, del 
Dia de l’Orgull Gai. La sessió s’ha 
titulat Contes d’amor rosa. T’estimo 
amb orgull. Els membres de l’Es-
bart seran els encarregats de la 

Contes gais i lèsbics 
a l’Hora Golfa

lectura. Montse Gatell llegirà Te 
deix, amor, la mar com a penyora, 
de Carme Riera. Mònica Mimó 
llegirà poemes de Maria Mercè 
Marçal, Llorenç Genescà L’in-
terpretació dels somnis, una nar-
ració d’Empar Moliner. I Héctor 
Hernández La veritat ja és prou 
dolenta, una narració del llibre 
Cèl·lules T i simpatia, de Michael 
Kearns. També hi haurà, com ja 

és habitual, acompanyament de 
música relacionada amb la sessió 
de contes.

Els infants podran gaudir 
també dels contes l’endemà, a 
les onze, a la biblioteca munici-
pal Antoni Tort. El narrador serà 
Joan Moyà, que llegirà l’Aneguet 
lleig, El nuvolet que fa ploure, El 
senyor de les Fonts i El cargol que va 
enganyar l’antílop. / redacció 

El CEIP Bonavista va quedar 
cinquè en el concurs de cançó 
Sons i Cançons, adreçat a 
alumnes d’Educació Infan-
til, Primària i Secundària, que 
enguany ha comptat amb la par-
ticipació de 375 centre d’arreu 
de Catalunya. La final del 
concurs, que ha arribat a la 29a 
edició, es va celebrar diumenge 
passat al Palau de la Música.

El concurs és una activitat 
organitzada per Acció Escolar 
del Congrés de Cultura Cata-
lana, un organisme creat l’any 
1978, sense afany de lucre, que 
té per objectiu estimular tots 
els nens, nenes i joves en edat 
escolar d’arreu dels Països 
Catalans en el coneixement de 
la nostra llengua, la cultura, la 
història i les tradicions a través 
d’activitats de caire vivencial. 

L’escola Bonavista va orga-
nitzar un autocar des de Caste-
llar del Vallès perquè els familiars 

dels nens i nenes participants també 
poguessin assistir a la cantada dels 
infants en directe. El concurs Sons i 
Cançons estableix una sèrie de pro-
cediments que les escoles han de 
seguir. Primer, la inscripció, que es 
va fer del 8 de gener al 30 d’abril. 
Seguidament s’havia d’enregistrar 
un cd amb tres cançons, una d’obli-
gatòria i dues de lliures. Totes elles 
s’havien de cantar en català. 

Van participar al concurs els 
25 alumnes de quart curs del CEIP 
Bonavista, prenent part al segon 
bloc del concurs, el de cicle mitjà. 
La segona fase de selecció es va cele-
brar al maig, quan es van nomenar 
15 finalistes, entre els quals hi havia  
els alumnes castellarencs.

A l’acte final del Palau de la 
Música es van donar a conèixer 
les escoles guanyadores. El col-
legi va rebre 90 euros per haver 
quedat cinquè i als alumnes se’ls 
va donar un guardó. 

Segons responsables del 
centre, per tots els estudiants, 
aquesta ha estat una experiència 
molt positiva i emocionant. 
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Dani Ras ha estat el guanyador del Concurs de Cartells de la Festa 
Major 2008, convocat per l’Ajuntament. Així es va donar a conèixer 
el passat dimarts al migdia a la Regidoria de Cultura. Dels 21 cartells 
que es van presentar, el jurat va valorar per sobre de tot la vida i l’ale-
gria del cartell del jove castellarenc, tot i la dificultat a fer la tria final 
a causa de l’alt nivell dels candidats. Al cartell guanyador s’hi poden 
apreciar les icones típiques del municipi, com els gegants, els diables, 
trabucaires, ball de bastons, de la cursa esportiva i la de trastos. Dani 
Ras  rebrà 750 euros i la resta de cartells que han participat al concurs 
s’exposaran els dies de Festa Major a la plaça del Mercat.  

El 28, els quatre elements 
giraran amb ‘Esfèric’

Esfèric és el nom de l’espectacle de 
carrer que ha programat l’Esbart 
Teatral el proper 28 de juny, al Pla 
de la Bruguera. Es tracta d’una 
proposta teatral que combina 
la dansa i l’expressió corporal, a 
través d’un eix que gira al voltant 
dels quatre elements: terra, aire, 
aigua i foc. Clara Simó és membre 
de l’Esbart Teatral i directora de 
l’espectacle.
· Com va sorgir la idea de fer un 
espectacle d’aquest tipus?
-Bé, exactament no ho sé, suposo 
que es va anar creant a poc a poc. 
L’any 2000, l’Esbart ja va fer un 
espectacle a l’església amb els 
diables. A partir d’allò, se’ns va 
acudir fer alguna cosa que es des-
marqués de l’escenari de petit 
format, que fos més ambiciosa.
· Què és Esfèric’?
· És un espectacle de dansa i teatre 
bàsic, una prova escènica on hem 
unit esforços per aportar tot allò 
que, separadament, sabíem fer. I 
és la primera vegada que apostem 
per un acte de gran format.
· Què hi podrem veure i fer?
- Uf! Moltes coses. A les deu de la 
nit es podrà fer un tast de tapes 
i xarrups inspirats en els quatre 
elements. Hi ha tres forns de Cas-
tellar que han volgut col·laborar 
amb nosaltres i ens prepararan els 

tastets. A l’espectacle, hi podrem 
veure malabars de foc, dansa del 
ventre, dansa africana i encara 
més sorpreses. Durarà aproxima-
dament una hora i, cap a les dotze, 
continuarem amb dos concerts: 
Van de Vinatxo i La Tropa.
· Caram! Això porta molta feina, 
m’imagino! Quantes persones 
sou?
- Som onze, totes noies. I sí que 
porta feina, sí! Però hi hem posat 
molta il·lusió, perquè tenim ganes 
de fer una cosa gran. Algunes de 
nosaltres teníem coneixements 
de dansa, malabars i teatre. Vam 
pensar que ho podíem convertir 
en l’Esfèric que veureu. 

 Un assaig d’Esfèric a la Sala de Butxaca de l’Ateneu. || josep graells

 Marina Antúnez

· Què han d’esperar les persones 
que vulguin venir?
- Que vindran a passar-ho bé. No 
hi ha escenari i qui vingui s’as-
seurà a la gespa. Es podrà menjar 
una mica i veure el què fem. A les 
dotze de la nit hi haurà concert 
fins a quarts de tres de la mati-
nada. Hem muntat una nit festiva 
a l’aire lliure per a totes les edats. 
Sabem que és un pèl tard però el 
nostre espectacle porta foc i no el 
podíem fer abans perquè encara 
és de dia.
· Què n’espereu de l’espectacle?
- Que surti bé, que agradi molt, 
que vingui molta gent i que no 
sigui l’últim! 

Dani Ras guanya el Concurs de Cartells
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EXPOSICIONS

CURSOS

INSCRIPCIONS

Aprendre a
ballar sardanes
cada dijous,
de 21 a 22.30 h
casal catalunya - curs gratuït
organitza: asac

I Concurs fotogràfic de 
Viatges i més 
“Anar i tornar”
Inscripció i lliurament
d’originals fins al 2 d’agost
cal Massaveu

Concurs de Fotografia
del CEC 
tema: gorres i barrets
dia 27 de juny últim dia
d’entrega a les botigues de 
fotografia
i els divendres de 22 a 23 h
en el local de cec

Colònies i Esplai
Colònies, campaments i 
casals d’estiu
dilluns, dimecres i divendres
Inscripcions: de 19 a 20 h
passeig tolrà, 18
telèfon 93 714 36 05

Curs de Country
amb Montserrat comellas
tots els dilluns, de 18 a 19 h
casal catalunya

Arribada de la Flama 
del Canigó a Castellar
recollida Flama · 19.15 h
arribada pl. calissó · 20.15 h
lectura del manifest i final 
de festa · 20.35 h
organitza: comissió Flama del canigó

Festa de Sant Joan
Matí: Futbet
tarda: concurs pastissos
vespre: revetlla
organitza: associació de veïns

de can carner

Cinema
sents cinema
sala petit Format · 19.30 h
organitza: associació cultural subsòl

Marató de música 
electrònica
sala Blava · 23 h
organitza: associació cultural subsòl

23dl

Festes de Sant Joan
Matí: petanca
tarda: repartiment de premis
vespre: sopar popular i havaneres amb cremat de rom
organitza: associació de veïns de can carner24dt

Marató de country
pl. Fàbrica Nova · 22 h
organitza: amics del Ball de saló

Espectacle ‘Esfèric’
Zona esportiva pla de la 
Bruguera · 23 h
organitza: esbart teatral

Concert Jove amb la 
tropa i van de vinatxo
Zona esportiva pla de la 
Bruguera · 24 h
organitza: esbart teatral28ds

L’Hora del Conte 
Infantil
secció Infantil de la 
Biblioteca · 11 h
organitza: Biblioteca antoni tort

Festes de Sant Joan
correfoc d’inici de les 
festes i cinema al carrer
organitza: associació de veïns de can 

carner21ds

Festa de final de curs
i homenatge als monitors dels Tallers
espai Firal tolrà · 16 h
organitza: associació de jubilats i pensionistes26dj

* actes organitzats per l’ajuntament de castellar del vallès

Campaments d’estiu
lloc: Montseny
Inscripcions: del 7 al 28 de juny
dijous i diumenges, de 19 a 21 h
cec

dg 29 Ball
a càrrec d’estel Bages
sala Blava · 18 h
organitza: amics Balls de saló

dg 22
Festes de Sant Joan
Matí: xocolatada, sortida en bicicleta
i concurs de dibuix i fang
tarda: pallassos i exhibició de ball  -  vespre: ball
organitza: associació de veïns de can carner

Ball
a càrrec d’andreu Músic
sala Blava · 18 h
organitza: amics Balls de saló

Festival de Batuka i 
Funky*
Festa de cloenda d’acti-
vitats del casal de joves
sala Blava · 19 h

Concert de pianos i 
grups de cambra
Bar calissó art · 20.30 h
organitza: escola Municipal de Música 

torre Balada

20

27

dv

dv

L’Hora Golfa del Conte
contes roses
t’estimo amb orgull 
Bar penya solera · 21.30 h
organitza: etc

Nits d’Estiu*
a càrrec de jazzspirit
plaça Major · 21.30 h
concert patrocinat per l’obra social 

caixa terrassa

Arts i Marcs
carrer Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
castellarencs
Fins al 31 d’agost

Casal Catalunya
carrer prat de la riba, 17

Fotografies de Muntanya 
d’Albert Antonell
Fins al 25 de juny

Arxiu d’Història de Castellar
Mina, 9-11

Dibuixos a tinta i
a llapis-ceres
Pintures i retrats amb 
pastels
Imma solà i rifer
Fins el 31 de juliol
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

20
21
22
23
24
25
26
27
28
29

Yangüela
germà
germà
permanyer 
ros
casanovas
Yangüela
vilà
permanyer
permanyer

ajuntament 
Fax ajuntament

policia local
(urgències)

oficina M. st. Feliu
avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

ràdio castellar
casal catalunya

casal plaça Major
casal d’entitats
casino del racó

cap (ambulatori)
servei de català

centre de serveis
ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’esquadra
jutjat de pau

osB 
acc

punt d'Informació
casal de joves

recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
93 715 03 30
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M.D. Ros 
93 714 50 25 · av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Demà comença la gran festa de 
Can Carner. Els veïns celebren la 
Festa Major i ho fan combinant el 
foc amb les diverses activitats típi-
ques de Sant Joan. A les deu de la 
nit s’iniciarà el correfoc i a les onze 
es podrà gaudir d’una sessió de 
cinema a la fresca. L’endemà con-
tinuaran les activitats, que s’allar-
garan fins el dia 24.

L’escola municipal de música Torre 
Balada arriba al seu final de curs. 
Després del concert que van oferir el 
passat dia 16 a la Sala Blava, on hi van 
participar tots i totes les alumnes, 
aquest divendres repeteixen amb un 
nou concert, de format més reduït, al 
Bar Calissó Art.

L’entitat castellarenca Subsòl 
també celebra la festa de Sant 
Joan. El dilluns 23, a dos quarts 
de vuit del vespre, s’ha previst una 
projecció de cinema relacionada 
amb el món de la música electrò-
nica que es podrà veure a la Sala 
de Petit Format de l’Ateneu. A les 
onze de la nit, a la Sala Blava de 
l’Espai Tolrà, hi haurà una marató 
de discjòqueis fins la matinada.

dilluns 23 de juny · 19.30 h 

sala de petit Format de l’ateneu

organitza: associació cultural subsòl

Projecció de cinema
sents cinema

divendres 27 de juny · 20.30 h 

Bar calissó art

organitza: escola Municipal de Música torre Balada

Concert de pianos i
grups de cambra

dissabte 21 de juny · 22  h 

organitza: associació de 

veïns de can carner

Festes de
Sant Joan
correfoc i 
cinema al carrer
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· Quan va decidir que volia ser 
pastisser?
Vaig començar treballant els caps 
de setmana, mentre estudiava i 
em va agradar. I en tornar de la 
mili vaig decidir anar a treballar 
un any fora de casa, a la pastis-
seria Baixas -que és un relais des-
serts- i també vaig estar una tem-
porada amb el Paco Torreblanca 
de qui també vaig aprendre molt.

· Per ser pastisser s’ha d’estu-
diar o treballar com a tal?
Les dues coses. L’escola és la 
teòrica. Però la pràctica és treba-
llar i aprendre què passa quan les 
coses no surten. 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
comunicador
Un defecte que no pot dominar?
No saber dir que no 
Qui voldria haver estat?
el pastisser paco torreblanca
Quin animal seria?
Un gos
La seva paraula preferida?
xocolata
Quin plat li agrada més?
Una mousse de xocolata ben feta
Músic preferit?
simply red
Un color?
Blau
Un llibre?
‘l’alquimista’, de paulo coelho
Una pel·lícula?
‘la guerra de les galàxies’
Un comiat?
ja ens veurem

L’ofici de pastisser absorbeix el seu dia a dia des de 
fa prop de 18 anys a la pastisseria Muntada de Cas-
tellar. És un amant de la innovació, fent ús de noves 
textures, gustos i colors. 

Joan Muntada
Pastisser de la Pastisseria Muntada

· Com pot ser que a un poble 
com Castellar hi hagi tantes 
pastisseries de renom?
Totes són molt antigues i totes 
són bones i això fa que hi hagi 
molta competència, això t’obliga a 
mantenir el nivell. A més, també 
ve molta gent de fora: de Sabadell, 
de Sentmenat i de Sant Llorenç.

· És fàcil ser innovador?
No. Aquí la clientela està acostu-
mada a innovar i ho accepta prou 
bé, però a altres establiments és 
més complicat. I per innovar has 
d’haver voltat molt i haver tastat 
moltes postres diferents a indrets. 
Has d’ajuntar el que més t’ha 
agradat i reconvertir-ho. Treus  la 
informació de cursos, restaurants 
o demostracions.

· Més enllà d’innovar a la pas-
tisseria també hi ha molta tra-
dició?
És també el dia a dia d’un pas-
tisser, però fer una cosa nova té 
molts més al·licients, per veure 
com quedarà al final.

· Quins productes es venen 
més?
La venda es reparteix en un 50% 
entre els productes tradicionals 
i els innovadors. Les coses tra-
dicionals es venen sobretot a les 
diades més assenyalades, com 
ara la mona, el tortell de Reis o la 
coca de Sant Joan. I les innovaci-
ons són per cada dia. 

· Quina és la diada assenyalada 
amb més feina?

Sobretot són les festes de Nadal, 
perquè són més llargues. I, sobre-
tot, el dia de Reis. Tota la feina 
es concentra en un matí! A més, 
el brioix ha de ser del dia. Per 
exemple, aquest any ja em vaig 
posar a treballar a les 11 de la nit.  

- Sense quins ingredients no 
podria viure un pastisser?
Els més importants són el sucre, 
la farina, els ous i, a casa nostra, 
sobretot la xocolata.

- És veritat que és antidepres-
siva?
Doncs no ho sé, diuen que té un 
component que aixeca l’ànim. I el 
que també passa és que hi ha gent 
que s’anima només de pensar que 
en podrà menjar. El que és cert és 

que nosaltres en venem molta.

- El veurem pròximament a 
la tele. Com ha arribat fins a 
aquest punt?
Hi ha un programa de TV3 que es 
diu Dolça Catalunya i que parla de 
les postres tradicionals del país. I 
faran un programa parlant d’un 
pastís que ha fet el gremi de pas-
tissers per celebrar l’aniversari de 
TV3. Van fer un càsting per esco-
llir la persona que havia d’explicar 
com es feia el pastís. I m’han esco-
llit a mi.

- Quan podrem veure aquest 
programa?
En principi serà el dia 11 de setem-
bre que és el dia en què la cadena 
celebra el seu aniversari. 
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Per innovar has 
d’haver voltat i 
tastat moltes postres 

“

”

  Mireia Sans


